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voornamelijk binnen het artsenkorps.

Het incident is gesloten.

L'incident est clos.

03 Vraag van mevrouw Liesbeth Van der Auwera aan de minister van Werk over "de erkenning van de 

EHBO-opleidingen binnen het systeem van het betaald educatief verlof" (nr. 13204)

03 Question de Mme Liesbeth Van der Auwera au ministre de l'Emploi sur "la reconnaissance des

formations de secourisme dans le cadre du système du congé-éducation payé" (n° 13204)

03.01  Liesbeth Van der Auwera (CD&V): Mijnheer de voorzitter,
mijnheer de minister, jaarlijks worden voor de bevolking verschillende 
gezondheidscampagnes gevoerd. Echter, het thema
eerstehulpverlening komt in voornoemde campagnes zelden aan bod.

In Vlaanderen worden op dit ogenblik per jaar ongeveer
10.000 personen opgeleid in eerstehulptechnieken. Een hulpverlener
per gezin zou een gezond uitgangspunt zijn. Eerstehulpverlening
betekent immers dat menselijk leed kan worden verminderd en zou
ook de kosten voor curatieve zorgen kunnen drukken.

Gelet op het feit dat ook niet-artsen automatische, externe
defibrillatoren mogen gebruiken, wordt het nut en de noodzaak van
eerste hulp bij ongevallen nog groter en is sensibilisering van de
bevolking belangrijk.

Door een erkenning van EHBO-opleidingen binnen het systeem van
betaald, educatief verlof zouden geïnteresseerden extra kunnen
worden gestimuleerd om de opleiding te volgen, uiteraard op
voorwaarde dat de getuigschriften EHBO eerst officieel worden
erkend met de nodige kwaliteitseisen aan de organisaties inzake
leerstof, aanpak en lesgevers.

Graag had ik daaromtrent uw zienswijze gekend.

03.01 Liesbeth Van der Auwera

(CD&V): Les premiers secours
sont rarement évoqués dans les
campagnes lancées par les
pouvoirs publics en matière de
santé. Les premiers secours
peuvent pourtant réduire les
souffrances humaines et abaisser
les coûts des soins curatifs.
L’ouverture de l’utilisation de
défibrillateurs externes aux non-
médecins augmente par ailleurs le
besoin de connaissances en
matière de premiers soins. La
population doit être sensibilisée à
cet aspect.

Quelle est la position du ministre
face à la proposition d’intégrer les
formations de secourisme dans le
cadre du système du congé-
éducation payé ? Dans ce cas, le
certificat de secourisme devrait
bien entendu être officiellement
agréé. De plus, des exigences de
qualité devraient être imposées
aux organisateurs de ces cours.

03.02 Minister Peter Vanvelthoven: Mijnheer de voorzitter, collega,
laat ik beginnen met in herinnering te brengen dat het stelsel van
betaald, educatief verlof als voornaamste doelstelling de opleiding van 
werknemers heeft. Het gaat om opleidingen die de
beroepsperspectieven van werknemers verruimen, zonder dat de
opleiding bij het door de werknemer uitgeoefende beroep hoeft aan te 
sluiten.

Daarom werd ook de gesolidariseerde financiering ingevoerd. De ene 
helft is voor rekening van de Staat en de andere helft is voor rekening 
van de werkgever, die het bedrag door middel van een
werkgeversbijdrage aan de RSZ stort.

In 1993 was er een grote operatie waardoor alle opleidingsvormen die 
niet direct beroepsgericht waren, uit de terugbetaalbare opleidingen
werden weggesneden. De EHBO-opleidingen, die veelal door
vrijwillige dienstverleners worden gevolgd, hebben niet tot doel het
beroepsperspectief te verruimen. Daardoor maakt de opleiding geen
deel uit van de categorie van opleidingen die automatisch voor

03.02 Peter Vanvelthoven,
ministre: Le principal objectif du
congé-éducation payé consiste à
élargir les perspectives
professionnelles des travailleurs.
Le financement du système est
assuré en partie par l’État et en
partie par l’employeur. En 1993,
toutes les formations qui n’étaient
pas directement axées sur la
profession ont été rayées du
système. La formation de
secouriste, principalement suivie
par des prestataires volontaires,
n’a pas pour but principal d’élargir
les perspectives professionnelles.

La loi permet cependant de faire
agréer une formation dans le
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betaald, educatief verlof in aanmerking komen.

Wel legde de wetgeving twee mogelijkheden vast om een dergelijke
opleiding binnen het stelsel van betaald, educatief verlof te erkennen.

Ten eerste, erkenning kan via de daartoe opgerichte
erkenningscommissie. Reeds bij de start van het stelsel in 1985 werd 
door het Belgische Rode Kruis een aanvraag tot erkenning van
dergelijke opleidingen ingediend. De erkenningscommissie, waarin de 
sociale partners zetelen, weigerde toen de aanvraag. Ze was van
oordeel dat een erkenning van de EHBO-opleiding gericht naar
vrijwilligers, niet prioritair was voor het educatief verlof.

Recent werd een aanvraag tot erkenning voor de EHBO-opleiding van 
het Vlaams Kruis ingediend. Ook die aanvraag werd door de
erkenningscommissie geweigerd.

Een tweede mogelijkheid tot erkenning kan via het paritair comité.
Opleidingen die naar een specifieke groep werknemers zijn gericht,
kunnen via de sector worden erkend.

In de sector van de gezondheidszorgen bijvoorbeeld worden
dergelijke opleidingen wel erkend.

Gelet op het feit dat enerzijds deze opleidingen niet onmiddellijk
kaderen in de doelstellingen van het betaald educatief verlof en
anderzijds, zoals u weet, de budgettaire moeilijkheid waarin het stelsel 
verkeert, meen ik dat het momenteel niet aangewezen is dit op te
nemen in het stelsel van het betaald educatief verlof. Dit hebben ook 
de sociale partners tot op vandaag niet gewenst.

U weet ook dat de sociale partners recent de opdracht hebben
gekregen om in het kader van de IPA-besprekingen een voorstel te
formuleren over de centrale parameters van het stelsel educatief
verlof zoals de bijdragevoet, de verdeling van het budget over de
opleidingstypes, het aantal terugbetaalbare uren per werknemer,
maar ook het aantal terugbetaalbare opleidingen. Dat is een van de
opdrachten die zij hebben gekregen van de regering. Ik denk dat in
eerste instantie de sociale partners zich moeten uitspreken over uw
vraag om in EHBO-opleidingen te voorzien in het stelsel van het
betaald educatief verlof.

cadre du système de congé-
éducation payé. Il convient pour ce 
faire d’introduire une demande
auprès de la commission
d’agrément. La Croix Rouge a
engagé cette procédure en 1985
pour les formations de
secourisme. La commission
d’agrément, au sein de laquelle
siègent par ailleurs les partenaires
sociaux, a refusé cette demande
parce que la formation, axée sur
les volontaires, ne constituait pas
une priorité du congé-éducation.
La Vlaamse kruis a introduit
récemment une nouvelle demande 
en ce sens. Cette dernière a
également été rejetée.

Il existe également une deuxième
possibilité : des formations qui
s’adressent à un groupe
spécifique de travailleurs peuvent
être reconnues par le secteur
concerné, par le biais de la
commission paritaire. C’est ainsi
que le secteur des soins de santé
reconnaît la formation en
secourisme.

Étant donné que la formation en
secourisme ne répond pas aux
objectifs du congé-éducation payé
et que le système connaît des
difficultés financières, il n’est pas
indiqué d’y intégrer la formation à
l'heure qu'il est.

Les partenaires sociaux ont reçu
pour mission, dans le cadre des
discussions relatives à un nouvel
accord interprofessionnel, de
formuler une proposition sur les
paramètres du système du congé-
éducation. Les partenaires sociaux 
sont les premiers à devoir se
prononcer sur l’intégration
éventuelle de la formation en
secourisme au système.

03.03 Liesbeth Van der Auwera (CD&V): Mijnheer de minister, ik
maak op uit uw antwoord dat de sociale partners aan de hand van die 
erkenningscommissies wel degelijk op de hoogte zijn van de vraag
die wordt gesteld door zowel het Vlaams Kruis als het Rode Kruis. Ik 
neem aan dat zij dit zullen opnemen in hun opdracht en dat wij later
kunnen terugkomen op hun verantwoording voor het al dan niet
opnemen in het stelsel.

03.03 Liesbeth Van der Auwera

(CD&V): Les partenaires sociaux
sont donc informés des attentes
de la Croix Rouge et de la
Vlaamse Kruis. Nous reviendrons
plus tard sur leur argumentation
relative à la reconnaissance ou
non de la formation.


